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ZÁPISNICA 

z 2. zasadnutia  
KOMISIE PRI MONITOROVACOM VÝBORE 

PRE PROGRAM SLOVENSKO 2021 – 2027  

PRE FOND NA SPRAVODLIVÚ TRANSFORMÁCIU 

 
Dátum a čas konania 28.4.2023 / 10:00 h 
Miesto konania Zrkadlová sála Úradu vlády SR, Námestie slobody 1, Bratislava 
Predsedajúci Dušan Velič 
Príloha č. 1  Program zasadnutia 
Príloha č. 2 Zoznam účastníkov zasadnutia 
Príloha č. 3 Prezentácia  
Príloha č. 4 Uznesenie č. 2 /2023 
Príloha č. 5 Uznesenie č. 3 /2023 

 
1. Otvorenie, úvodné príhovory, kontrola uznášaniaschopnosti, schvaľovanie 

programu zasadnutia a voľba overovateľa 
 
Úvodné príhovory: 

D. Velič, predseda komisie, otvoril druhé zasadnutie Komisie pri Monitorovacom výbore pre 

Program Slovensko 2021 – 2027 pre Fond na spravodlivú transformáciu (ďalej len „Komisia“). 
Zúčastnených informoval o zasadnutí Monitorovacieho výboru pre Program Slovensko 2021 – 
2027 (ďalej len „MV“), ktoré sa konalo 21. 4. 2023. Výsledkom zasadnutia MV bolo schválenie 

kritérií pre výber projektov pre opatrenie 3.1. Podpora vzdelávania, odbornej prípravy, 

zručnosti a rekvalifikácie v rámci priority 8P1 Fond na spravodlivú transformáciu pre výzvu na 

podporu komplexného rozvoja stredného odborného vzdelávania, ktoré Komisia prerokovala a 

odporučila na schválenie MV na zasadnutí 4.4.2023. 

Hlavným cieľom druhého zasadnutia Komisie bolo schváliť zámer národného projektu 

s názvom „Podpora zamestnateľnosti v regióne horná Nitra II“ vrátane jeho prijímateľa, ktorým 

je Trenčiansky samosprávny kraj (ďalej len „TSK“) a hodnotiace kritériá pre výber projektov 
pre opatrenie 2.1. Podpora čistej energie v rámci priority 8P1 Fond na spravodlivú 

transformáciu (ďalej len „FST“) pre výzvu na podporu výstavby zariadení na výrobu elektriny 

zo slnečnej energie. 
 
Predseda Komisie, D. Velič, odovzdal slovo pani I. Jankovskej, zástupkyni Európskej komisie 

(ďalej len „EK“) za Generálne riaditeľstvo pre zamestnanosť, sociálne záležitosti a začlenenie 

(ďalej len „DG EMPL“), ktorá v úvodnom slove vyzdvihla dôležitosť FST pre DG EMPL. 

Implementácia by mala byť príkladom aj pre ostatné regióny v Slovenskej republike (ďalej len 
„ SR”). Ocenila spoluprácu pri príprave kritérií, ktoré budú použité pre výzvu na podporu 

komplexného vzdelávania stredného odborného vzdelávania v transformujúcich sa regiónoch. 
 
Predseda Komisie, D. Velič, poďakoval za úvodné slovo pani I. Jankovskej a slovo odovzdal 
pánovi J. Strakovi, zástupcovi EK. 
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J. Straka, zástupca EK za Generálne riaditeľstvo pre regionálnu a mestskú politiku (ďalej len 

„DG REGIO“) vo svojom úvodnom slove vyzdvihol dôležitú otázku implementácie zdrojov 

FST a pridelenia zodpovednosti za implementáciu na úrovni riadiaceho orgánu. Pripomenul, že 

DG REGIO pozorne sleduje implementáciu FST a robí pravidelný monitoring pri publikovaní 

výziev v jednotlivých členských štátoch.  Na záver vyzdvihol dôležitosť prípravy projektov na 

regionálnej úrovni. 
 
Predseda Komisie, D. Velič, poďakoval zástupcom EK za úvodné slovo. 

 
Informácia o uznášaniaschopnosti Komisie: 

Z. Chrapeková, tajomníčka Komisie, informovala, že z 34 členov je na zasadnutí prítomných 

26, čím konštatovala uznášaniaschopnosť Komisie. Zároveň požiadala prítomných členov 

Komisie o podpis čestného vyhlásenia a vyhlásenie o ochrane osobných údajov. Tajomníčka 

následne informovala členov Komisie, že v prípade riešenia bodov programu, ktoré môžu byť 

objektívne vnímané ako konflikt záujmov platí pre dotknutých členov Komisie zdržať sa 

hlasovania a vopred to oznámiť tajomníkovi Komisie.  

Schválenie programu zasadnutia: 
Predseda Komisie, D. Velič, otvoril diskusiu k programu zasadnutia. Skonštatoval, že v rámci 

diskusie nemá žiadny člen Komisie príspevok, a preto pristúpil k hlasovaniu o programe 
druhého zasadnutia Komisie. 

 
Na hlasovaní sa zúčastnilo:  26 členov komisie 

za hlasovalo: 0 členov komisie 

proti hlasovalo: 0 členov komisie 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov komisie 
 

Výsledok hlasovania: schválené 
 

Schválenie overovateľa zápisnice: 
Predseda Komisie, D. Velič, navrhol za overovateľa schváliť pána Michala Klučiarovského. 
Pristúpil k hlasovaniu o voľbe overovateľa. 
 
Na hlasovaní sa zúčastnilo:  26 členov komisie 

za hlasovalo: 0 členov komisie 

proti hlasovalo: 0 členov komisie 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov komisie 
 

Výsledok hlasovania: schválené. 
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2. Prerokovanie a schválenie zámeru národného projektu - Podpora 
zamestnateľnosti v regióne horná Nitra II. 

 
Priebeh zasadnutia: 
Predseda Komisie, D. Velič, odovzdal slovo generálnemu riaditeľovi sekcie inovácií, 

strategických investícií a analýz MIRRI SR, P. Balíkovi.  
 
P. Balík (MIRRI SR) informoval, že zámer národného projektu s názvom „Podpora 
zamestnateľnosti v regióne horná Nitra II.” je pokračovaním aktuálne prebiehajúceho 

národného projektu rekvalifikácie baníkov na hornej Nitre, ktorý je do novembra 2023 
financovaný zo zdrojov Operačného programu Ľudské zdroje. Vzhľadom k tomu, že ťažba 

a spaľovanie uhlia budú ukončené až na konci roka 2023, projekt vďaka zdrojom z FST 
zabezpečí pomoc tým zamestnancom, ktorí prídu o prácu po ukončení aktuálne prebiehajúceho 

projektu. 
 
Predseda Komisie, D. Velič, odovzdal slovo podpredsedovi Komisie a zástupcovi MPSVR SR, 

M. Klučiarovskému, ktorý v rámci prezentácie previedol účastníkov zasadnutia informáciami 

o návrhu zámeru národného projektu „Podpora zamestnateľnosti v regióne horná Nitra II.“. 
Zámer národného projektu bol vypracovaný na dočasne platnom formulári, ktorý sa môže 

meniť, keďže oficiálny vzor zámeru národného projektu pre programové obdobie 2021 - 2027 
je v príprave a zatiaľ nebol zo strany riadiaceho orgánu vydaný. V súvislosti s prípravou 

národného projektu MPSVR SR v spolupráci s Protimonopolným úradom SR začal oficiálny 

proces notifikácie štátnej pomoci, ktorý v súčasnosti prebieha. 
 
Predseda Komisie, D. Velič, otvoril diskusiu k bodu 2 programu zasadnutia.  
 
M. Celnárová (MPSVR SR, splnomocnená zástupkyňa gestora horizontálnych princípov) 

požiadala o zohľadnenie údajov týkajúcich sa monitorovania horizontálnych princípov vo 

výzve na predloženie žiadosti o NFP. M. Klučiarovský potvrdil, že táto požiadavka gestora 

horizontálnych princípov je vzatá na vedomie a bude zohľadnená pri príprave výzvy podľa 

pokynov gestora horizontálnych princípov. 
 
I. Jankovská (DG EMPL) odporučila využitie regulovaného aktu pre zjednodušené 

vykazovanie výdavkov. Ten má vstúpiť do platnosti od septembra 2023 a bude platiť pre celé 

programové obdobie. Na odbornú prípravu zamestnaných osôb bude možné používať paušál 

15,49 € /h. Zo strany DG EMPL ide o jednoduchší administratívny proces, ako v prípade 

paušálu, ktorý navrhlo MPSVR SR. Otázka, či nie je jednoduchší spôsob vykazovania paušálu 

cez regulovaný akt. M. Klučiarovský potvrdil, že pri príprave zámeru národného projektu bol 

zo strany MPSVR SR zvážený aj tento model, avšak na základe doterajších skúseností bolo 

rozhodnuté použiť model vychádzajúci z aktuálne prebiehajúceho projektu, ktorý je overený 

v praxi. 
 
M. Bakita (Slovenská asociácia malých a stredných podnikov) poukázal na plánovanú dĺžku 

realizácie projektu, ktorá je oproti aktuálne prebiehajúcemu projektu o polovicu kratšia, pričom 

projekt počíta so 700 účastníkmi. Informoval sa, či bude možné očakávaný počet účastníkov 

obslúžiť v tak krátkom čase a či v nadväznosti k tomu, že sa budú projekty dobiehajúceho 

a nového programového obdobia čiastočne časovo prekrývať, nedôjde k duplicitnému 
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financovaniu a či v prípade nevyčerpania zdrojov alokovaných na tento projekt bude možné ich 

použiť na financovanie iných projektov. 
 
M. Klučiarovský uviedol, že kratší časový rámec zámeru národného projektu odráža plánovaný 

harmonogram prepúšťania zo strany zamestnávateľov, ku ktorému dôjde v dôsledku ukončenia 

ťažby a spaľovania uhlia na hornej Nitre. Hornonitrianske bane Prievidza avizujú, že 

k 31.12.2023 bude prepustených približne 800 zamestnancov. Zámer národného projektu počíta 

s tým, že skrátenie dĺžky realizácie projektu projekt zdynamizuje, no neovplyvní jeho kvalitu. 
Kontinuita národného projektu so začiatkom realizácie od júla 2023 (t. j. ešte v čase, kedy bude 
prebiehať národný projekt financovaný zo zdrojov dobiehajúceho programového obdobia) je 

dôležitá, keďže poskytne možnosť zapojiť sa do projektu tým zamestnancom, ktorým končí 

pracovný pomer k 31.12.2023. Keďže proces rekvalifikácie trvá 6 mesiacov, táto časť 

zamestnancov môže vstúpiť do projektu už v júli 2023 tak, aby boli po ukončení ich pracovného 

pomeru pripravení na zmenu zamestnania. Pripomenul dôsledky pandémie, ktoré mali 

negatívny vplyv hlavne na poskytovanie vzdelávacích kurzov. Mnohé kurzy zamerané na 

technické zručnosti nebolo možné absolvovať. Dnes je v projekte zapojených približne 350 ľudí 

a očakáva sa, že niekoľko zamestnancov do aktuálne prebiehajúceho projektu, ktorý bude 

ukončený v novembri 2023 ešte vstúpi. Príprava zámeru národného projektu počítala aj 

s potrebou eliminácie rizika duplicitného financovania. Personálne zabezpečenie projektu bude 

rozdelené na projekt financovaný z dobiehajúceho programového obdobia a projekt 
financovaný z FST, a teda programového obdobia 2021 - 2027. Ak sa nepodarí vyčerpať celý 

balík peňazí vyčlenený na realizáciu tohto projektu, bude možné tieto prostriedky využiť v 
rámci iných projektov. 
 
M. Bakita poukázal na potrebu zvýšenia informovanosti o pokračovaní národného projektu pre 
potenciálnych účastníkov. M. Klučiarovský potvrdil, že MPSVR SR, ako aj prijímateľ poskytne 

informácie o pokračovaní projektu, či už prostredníctvom webových stránok, stretnutí so 

zamestnávateľmi alebo prostredníctvom mediálnych výstupov. Zároveň doplnil, že 

pripravovaný národný projekt, ktorý bude financovaný z FST, je v rámci Programu Slovensko 
zaradený medzi operácie strategického významu, čo v tomto kontexte zahŕňa aj povinnosť 

zvýšenej publicity projektu. 
 
M. Bakita sa zároveň informoval, či nápor účastníkov projektu nezníži kvalitu vzdelávania a 
rekvalifikácie. M. Klučiarovský uviedol, že TSK ako prijímateľ projektu počíta so zvýšeným 

náporom účastníkov projektu, preto rozširuje priestory alokovaného pracoviska v Novákoch. 

V národnom projekte bol navýšený počet tútorov, tak, aby bola zohľadnená očakávaná 

dynamika projektu. TSK bude metodicky nastavovať procesy tak, aby bilancia kompetencií 
každého zamestnanca bola rovnako dlhá. Čo sa týka rekvalifikácie a zvyšovania zručností, 

projekt je nastavený tak, že účastník projektu má možnosť absolvovať akýkoľvek kurz na celom 
území SR. 
 
R. Jambrich (Republiková únia zamestnávateľov) informoval o zdržaní sa hlasovania v 
dôsledku možného konfliktu záujmov s ohľadom na účasť spoločnosti Slovenské elektrárne, a. 

s., ktorú zastupuje (partner projektu) v národnom projekte.  
Pozn.: hlasovania sa z dôvodu predchádzania možného konfliktu záujmov zdržal aj zástupca 

TSK, ktorý je prijímateľom predkladaného zámeru národného projektu. 
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Predseda Komisie D. Velič vyzval členov Komisie k hlasovaniu: 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  28 členov komisie 

za hlasovalo: 26 členov komisie 

proti hlasovalo: 0 členov komisie 

zdržalo sa hlasovania: 2 členov komisie 
 

Výsledok hlasovania: schválené. 
 

3. Prerokovanie návrhu kritérií použitých pre výber projektov pre opatrenie 2.1. 

Podpora čistej energie v rámci priority 8P1 Fond na spravodlivú transformáciu 

pre výzvu na podporu výstavby zariadení na výrobu elektriny zo slnečnej energie 

Priebeh zasadnutia: 
Predseda Komisie, D. Velič predstavil bod programu a odovzdal slovo generálnemu riaditeľovi 

sekcie inovácií, strategických investícií a analýz MIRRI SR, P. Balíkovi. 
 
P. Balík (MIRRI SR) v rámci prezentácie predstavil hlavné zmeny v návrhu kritérií na základe 
pripomienok, ktoré boli doručené zo strany členov a pozorovateľov Komisie.  
 
D. Velič otvoril diskusiu k danému bodu. 
 
M. Baňasová (Asociácia priemyselných zväzov a dopravy) reagovala na návrh kritérií pre 

opatrenie 2.1. a pripomienky vznesené zo strany Republikovej únie zamestnávateľov (ďalej len 

„RÚZ“), ktoré boli zo strany MIRRI SR vyhodnotené ako neakceptované. Z odôvodnenia 

neakceptácie podľa jej názoru nie je jasné, či tieto návrhy nebudú zohľadnené vo výzve a 

podmienkach poskytnutia príspevku. 
 
V rámci pripravovanej výzvy na podporu výstavby zariadení na výrobu elektriny zo slnečnej 

energie, pre ktorú boli kritéria vytvorené, navrhla nezužovať okruh oprávnených žiadateľov na 

subjekty podnikajúce v energetike (v súlade so zákonom č. 657/2004 Z. z. o tepelnej energetike 

v znení neskorších predpisov a/alebo zákonom č. 251/2012 Z. z. o energetike a o zmene a 

doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov) s dĺžkou podnikania viac ako 36 
mesiacov. Podľa jej názoru by to znamenalo výrazné zúženie počtu žiadateľov resp. zúženie  
na jedného žiadateľa – Slovenské elektrárne, a.s.. 
 
Navrhla neurčovať vo výzve podmienku predložiť platnú a účinnú zmluvu o pripojení do 

distribučnej/prenosovej sústavy pre zariadenie na výrobu elektriny z obnoviteľných zdrojov 

energie v rámci Žiadosti o NFP. Podľa jej názoru by táto podmienka vylúčila možnosť vzniku 
energetických komunít a zvýhodnila by Slovenské elektrárne a. s. a Slovenskú elektrizačnú 
prenosovú sústavu na vyberanie prenosových poplatkov.  
 
Navrhla neurčovať vo výzve podmienku predložiť výstup príslušného orgánu z posudzovania 

vplyvov navrhovanej činnosti realizácie projektu podľa zákona o posudzovaní vplyvov na 
životné prostredie v rámci Žiadosti o NFP. Táto podmienka by podľa jej názoru favorizovala 
projekty, ktoré majú tieto procesy ukončené vrátane projektu Elektrárne Nováky. 
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Čo sa týka inštalovanej kapacity obnoviteľných zdrojov energie (ďalej len „OZE“), Asociácia 

priemyselných zväzov a dopravy trvá na tom, že pre rozvoj OZE je lepšia diverzifikovaná 

sústava menších zdrojov, nie iba nad 2 MW. 
 
L. Turiak (MIRRI SR) zdôraznil, že návrhy RÚZ v rámci návrhu kritérií neboli akceptované. 

Čo sa týka možného zohľadnenia týchto návrhov v rámci výzvy, pre účely dosiahnutia 

konsenzu a zabezpečenia nediskriminácie bude výzva pripravovaná participatívne tak, aby mali 
možnosť vyjadriť sa k jej návrhu všetky relevantné subjekty a odborná verejnosť. M. Baňasová 
potvrdila záujem o súčinnosť pri príprave výzvy. 
 
J. Krička (Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení SR) v súvislosti s požiadavkou 

pripojenia do distribučnej sústavy uviedol, že touto podmienkou bude znemožnená podpora na 
vytvorenie ostrovných systémov.  
 
L. Turiak (MIRRI SR) v reakcii uviedol, že FST neuvažuje nad podporou ostrovných systémov. 
 
M. Bakita (Slovenská asociácia malých a stredných podnikov) s ohľadom na viaceré dostupné 

zdroje financovania poukázal na potrebu transparentnej komunikácie s potenciálnymi 

žiadateľmi, ktorá im umožní pripraviť sa na výzvy ešte pred ich vyhlásením. 
 
D. Velič uviedol, že do konca mája 2023 budú zo strany MIRRI SR bližšie definované 

podmienky výzvy, ktorej kritériá sú predmetom schvaľovania Komisie a skonzultuje ich so 
zainteresovanými stranami, s čím M. Bakita súhlasil. 
 
R. Jambrich (RÚZ) ocenil konštruktívny prístup MIRRI SR pri zohľadňovaní pripomienok 

a vyjadril sa k návrhom M. Baňasovej týkajúcich sa podmienok poskytnutia príspevku 

pripravovanej výzvy na podporu výstavby zariadení na výrobu elektriny zo slnečnej energie. 
R. Jambrich uviedol, že oprávnenie na podnikanie v energetike (v súlade so zákonom č. 

657/2004 Z. z. o tepelnej energetike v znení neskorších predpisov a/alebo zákonom č. 251/2012 

Z. z. o energetike a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov) s 

dĺžkou podnikania viac ako 36 mesiacov má okrem spoločnosti Slovenské elektrárne a.s., aj 
TEKO, U.S. Steel Košice, ŽELPO, výrobcovia obnoviteľných zdrojov. RÚZ preto určenie tejto 

podmienky nevníma ako zvýhodnenie pre jeden konkrétny subjekt. 
 
Nestanovenie podmienky predloženia Zmluva o pripojení do distribučnej/prenosovej sústavy 

pre zariadenie na výrobu elektriny z OZE v rámci žiadosti o NFP podľa jeho názoru ohrozuje 
realizovateľnosť projektov. Žiadatelia nebudú schopní bez predmetnej zmluvy projekty 
zrealizovať, čo v konečnom dôsledku ohrozuje čerpanie FST. Ako príklad uviedol výzvu z 

Plánu obnovy a odolnosti (ďalej len „POO”) a z iných zdrojov, ktoré tieto podmienky nastavili 
benevolentne, kvôli čomu sa stali zazmluvnené projekty nerealizovateľné.  
 
Nestanovenie určitej podmienky rozpracovanosti projektu v súvislosti s posudzovaním vplyvov 

na životné prostredie predstavuje vysoké riziko nerealizovateľnosti projektu. Od apríla 2024 sa 

menia povoľovacie procesy, čím môže dôjsť k predĺženiu termínov. Apeluje na to, aby tam 
podmienka rozpracovanosti bola, inak je ohrozená realizácia a čerpania zdrojov z FST.  
 
R. Jambrich uviedol, že pri veľkých inštaláciách s výkonom 10 – 20 MW je dôležité, aby 

maximálny príspevok odrážal intenzitu pomoci 45 %.  R. Jambrich informoval, že ako zástupca 
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RÚZ a Slovenských elektrární a. s. sa s ohľadom na možný konflikt záujmov zdrží hlasovania 

k bodu 3 programu. 
 
P. Balík (MIRRI SR) zdôraznil 4 princípy, ktoré sprevádzali prípravu návrhu kritérií pre 
opatrenie 2.1.: 
1. Dodržanie synergii a deliacich línií s ostatnými zdrojmi medzi POO a Programom Slovensko. 
2. Povinnosť vyčerpať viac ako 60 % zdrojov z FST – podmienka pripravenosti projektov je 
kľúčová. 
3. Participácia pri príprave výzvy - špecifikácia žiadateľov, ktorá nie definovaná v kritériách, 

ale bude stanovená na úrovni výzvy. 
4. Zohľadnenie usmernení a strategických návrhov zo strany EK vo vzťahu k FST. 
 
M. Fiala (Slovenská inovačná a energetická agentúra) informoval, že na zasadnutí Komisie pri 
MV pre politický cieľ 2 Programu Slovensko, ktorá zasadne 9. mája 2023 bude predmetom 
zasadnutia prerokovanie hodnotiacich a výberových kritérií pre opatrenia na energetickú 

efektívnosť a OZE, ktoré sú v synergii aj s opatreniami FST. Budú predstavené základné rámce 

výzvy. Skúsenosť s implementáciou zdrojov predošlého programového obdobia potvrdzujú, že 

rozpracovanosť projektov je pre úspešnú implementáciu projektov kľúčová a ide o spôsob, 

ktorým je možné zabezpečiť efektívne čerpanie zdrojov z fondov EÚ. 
 
V. Čičmanec (Združenie miest a obcí Slovenska) sa informoval na podmienku vyčerpania 60 

% zdrojov z FST, a teda či sa bude čerpanie posudzovať na úrovni Programu Slovensko alebo 

na úrovni fondu samotného. J. Ridzoň potvrdil, že sprostredkovateľské orgány majú rozdelené 

investičné plány na úrovni fondov – investičný plán FST počíta s ambicióznym vyčerpaním 60 
%, keďže ide o zdroje pochádzajúce z krízového balíka Next Generation EU (rovnako ako 
v prípade POO). Po roku 2026 sa prihliada na FST ako súčasť Programu Slovensko. P. Balík 

doplnil, že ambiciózny cieľ čerpania zdrojov z FST vychádza aj z očakávaní regiónov, 

predovšetkým územia hornej Nitry, o transformácii ktorej sa hovorí už od roku 2019. 
 
L. Šimko (MIRRI SR) k synergiám jednotlivých zdrojov Programu Slovensko vrátane FST 
s POO uviedol, že FST bude vzhľadom na cieľ tohto fondu podporovať OZE (slnečnú energiu) 

primárne na brownfieldoch, ktoré vznikli v dôsledku ukončenia ťažby a spaľovania uhlia. Pri 
každej plánovanej výzve bude prebiehať posúdenie výziev, aby sa predišlo možným duplicitám. 

Potrebné je brať do úvahy aj revíziu POO, ktorá v časti REPowerEU zohľadňuje zlepšenie 

adaptability a schopnosti prenosových sústav na to, aby mohli byť pripájané nové zdroje OZE, 
pričom ide o jednu zo základných investícií tejto kapitoly POO. 
 
J. Straka (DG REGIO) víta prístup riadiaceho orgánu vo vzťahu k uprednostneniu čerpania 

zdrojov z FST v rámci Programu Slovensko do roku 2026. Je potrebné zabezpečiť, aby sa zdroje 
do transformujúcich území dostali čo najskôr. Zároveň je však potrebné reflektovať potrebu 

definovania synergií a nastavenia deliacich línií tak, aby nedochádzalo k duplicitám. I. 
Jankovská (DG EMPL) zdôraznila, že od riadiaceho orgánu sa očakáva, že zabezpečí 

koordináciu jednotlivých zdrojov EÚ a komunikáciu medzi výstupmi jednotlivých projektov. 
Týka sa to aj národného projektu pokračovania rekvalifikácie na hornej Nitre a jeho prepojenia 
na realizáciu iných projektov, ktoré zabezpečia tvorbu pracovných miest pre dotknutých 

zamestnancov. 
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J. Ridzoň (MIRRI SR) informoval, že na základe dnešnej diskusie, ako aj požiadavky 

vyplývajúcej zo zasadnutia MV bude na najbližšom zasadnutí Komisie pre FST poskytnutý 

prehľad synergií FST k aktivitám týkajúcim sa OZE vo vzťahu k iným dostupným zdrojom. 
 
M. Ovčiarka (Košický samosprávny kraj) sa informoval, prečo bolo z návrhu kritérií vylúčené 

kritérium 2.3 Finančná situácia žiadateľa. L. Turiak uviedol, že kritérium bolo na základe 

pripomienok k návrhu kritérií vylúčené, keďže bude posudzované v rámci podmienok 

poskytnutia príspevku vo výzve. 
 
B. Bernátek (zástupca občianskej spoločnosti) požiadal spolu s návrhom kritérií predkladať aj 

návrh výzvy vrátane podmienok poskytnutia príspevku, ktoré sa môžu s návrhom kritérií 

prekrývať.  
  
Predseda Komisie D. Velič vyzval členov Komisie k hlasovaniu: 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  28 členov komisie 

za hlasovalo: 27 členov komisie 

proti hlasovalo: 0 členov komisie 

zdržalo sa hlasovania: 1 členov komisie 
 

Výsledok hlasovania: schválené. 
 

4. Rôzne 

Predseda Komisie, D. Velič vyzval zúčastnených na diskusiu k predmetnému bodu. 
 
A. Németh (MIRRI SR) informoval, že za implementáciu a vyhlasovanie výziev z FST bude 
v rámci MIRRI SR zodpovedná sekcia, ktorá v súčasnosti implementuje Integrovaný 

regionálny operačný program (ďalej len „IROP“). Sekcia IROP spolupracuje so sekciou 
inovácií, strategických investícií a analýz pod vedením pána P. Balíka na príprave výziev 

z FST. 
 
J. Straka (DG REGIO) sa informoval, kedy budú vyhlásené prvé výzvy z FST a ako bude 

zabezpečená ich administrácia. A. Németh uviedol, že okrem textov výziev je potrebné 

dopracovať prílohy výziev tak, aby boli uplatniteľné v praxi. Výzvy budú vyhlásené v zmysle 
harmonogramu. 
 
V. Čičmanec (Združenie miest a obcí Slovenska) navrhol zvážiť potrebu podpory 

predprojektovej prípravy. A. Németh uviedol, že základnou podmienkou pre podporu 

predprojektovej prípravy je po dohode s EK, pokiaľ je výstupom územnoplánovací dokument, 
je vydanie stavebného povolenia do 5 rokov. V prípade nesplnenia podmienky je prijímateľ 

povinný výšku NFP vrátiť. Ak je výsledkom poskytnutia predprojektovej prípravy stavebné 

povolenie, projekt musí byť do 5 rokov zrealizovaný. Existuje alternatíva zaradiť výdavky 

spojené s predprojektovou prípravou medzi oprávnené výdavky v rámci výziev s vopred 
stanoveným limitom. Alternatíva využitia zdrojov z dobiehajúceho programového obdobia nie 

je v dôsledku krátkosti času možná.  
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P. Balík informoval o iniciatíve MIRRI SR hľadať možnosti podpory predprojektovej prípravy. 

Na základe komunikácie s EK a Európskou investičnou bankou (ďalej len „EIB“) rokujeme o 
možnosti pokrytia prípravy projektovej dokumentácie z nástroja ELENA, ktorý využíva TSK 

pre projekty zamerané na zvyšovanie energetickej efektívnosti. Existuje možnosť vyhlásenia 

výzvy na predprojektovú prípravu z FST, ktorej príprava je však časovo náročná. 
Implementácia projektov, ktoré by boli výstupom získanej podpory na predprojektovú prípravu 
by bola zahájená najskôr o dva roky, čo je z časového hľadiska neskoro. 
 
V. Čičmanec sa informoval na možnosť vytvorenia dotačného fondu pre prípravu projektovej 

dokumentácie s podporou vo forme úveru. A. Németh potvrdil, že zo skúsenosti z minulosti nie 

je možné rozšíriť podporu grantom úverom. 
 
M. Spiritza (MF SR) uviedol, že podpora by bola možná prostredníctvom Slovenského 

investičného holdingu výhradne, ak bude podpora resp. jej prevažná časť návratná. 
 
J. Straka (DG REGIO) vidí problém nielen v projektovej dokumentácii, ale aj v štúdii 
realizovateľnosti a energetických auditoch. Projekty nepostupujú, pretože žiadatelia nemajú 

zdroje na financovanie prípravnej fázy. Pre najbližšie zasadanie navrhuje prísť zo strany 
riadiaceho orgánu s návrhom pre podporu predprojektovej prípravy, ako aj podpory 
administratívnych kapacít. D. Velič uviedol, že na úrovni samospráv je možné využiť 

sekretariát samosprávnych krajov. P. Balík potvrdil, že MIRRI SR preverí možnosť využitia 

nástrojov SIH. EIB tiež poskytuje rámcové úvery za pomerne výhodných podmienok. 
 
A. Vlčko (Únia miest Slovenska) uviedol, že podľa informácií EIB vie nastroj ELENA 

poskytnúť asistenciu do štádia pred vyhlásením verejného obstarávania, pričom nebola 

komunikovaná možnosť podpory prípravy dokumentácie. Územie hornej Nitry je v tomto 
smere pripravené rokovať o priorizácii projektov. Navrhol zvážiť zvýšenie informovanosti vo 
vzťahu k aktuálnemu stavu prípravy čerpania z FST. P. Balík v tomto kontexte informoval 
o plánovaných konferenciách k Programu Slovensko, ktoré sa budú konať vo všetkých 

krajských mestách. V rámci území oprávnených pre čerpanie z FST je konferencia naplánovaná 

18. mája v Košiciach, 25. mája v Banskej Bystrici a 1. júna v Trenčíne. 
 
B. Bernátek (zástupca občianskej spoločnosti) sa informoval o príprave monitorovacieho 
systému pre nové programové obdobie. J. Ridzoň potvrdil, že monitorovací systém je 
ITMS2014+ používaný v predošlom programovom období a je nadimenzovaný pre potreby 

nového programového obdobia 2021 – 2021. 
 
5. Záver 

Predseda Komisie D. Velič poďakoval všetkým prítomným za účasť a ukončil zasadnutie 

Komisie. 

Meno  Dátum  Podpis 
Zuzana Chrapeková Tajomníčka   
Michal Klučiarovský Overovateľ   
Dušan Velič Predseda Komisie   
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Použité skratky: 

DG EMPL  
DG REGIO 

Generálne riaditeľstvo pre zamestnanosť, sociálne záležitosti a začlenenie 
Generálne riaditeľstvo pre regionálnu a mestskú politiku  

EIB Európska investičná banka 
EK Európska komisia 
FST 
Komisia 

Fond na spravodlivú transformáciu 
Komisia pri Monitorovacom výbore pre Program Slovensko 2021 – 2027 
pre Fond na spravodlivú transformáciu 

MF SR Ministerstvo financií Slovenskej republiky 
MIRRI SR   Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie Slovenskej 

republiky 
MPSVR SR Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny Slovenskej republiky 
POO Plán obnovy a odolnosti 
SR  Slovenská republika 
TSK Trenčiansky samosprávny kraj 

 

 


